
Årsmelding for 2022 for Foreningen Grunnloven $112

1. Overordnet om virksomheten

Foreningens formål er å styrke betydningen av Grunnloven § 112, herunder å sikre nålevende og
kommende generasjoners rett til full informasjon om miljøinngrepskonsekvenser og naturmiljøets tilstand,
og til å leve i en natur hvor produksjonsevne og artsmangfold er bevart.

Formålet fremmes gjennom kunnskapsformidling, argumentasjon, ulike former for aktiviteter og bruk av
rettslige virkemidler. Foreningen skal være en vaktbikkje overfor myndighetene.

Styrets syn er at virksomheten i 2022 har vært i overensstemmelse med formålet.

2. Oppfølging av handlingsplanen for 2022

Vedtatt på årsmøtet 16. Februar 2022.

Foreningen vil i 2021 ha særlig fokus på følgende:

● For det tilfellet Klimasøksmål Arktis blir tatt til realitetsbehandling av Den europeiske

menneskerettighetsdomstolen (EMD), vil foreningen videreføre sine oppgaver knyttet til

søksmålet, herunder administrering og regnskapsføring av innsamlede midler til dette formålet.

Foreningen har gjennom året administrert innsamlede midler og utbetalt støtte til juridisk arbeid til klagen
fra miljøorganisasjonene inn mot den europeiske menneskerettighetsdomstolen i Strasbourg (EMD).
Arbeidet har blant annet resultert i flere skriv til retten og flere nyhetsoppslag om saken. I september ble
saken satt på pause i påvente av at tre andre saker skal behandles for domstolen.

● Forberede en ny kronerullingskampanje i samarbeid med organisasjonene.

Ny kronerulling ble utsatt til vi vet mer om når saken evt behandles av domstolen.

● Fremme og skape oppmerksomhet om miljø og menneskerettigheter i forbindelse med eventuell

klage til EMD; dette bør skje i samarbeid med andre organisasjoner.

Flere av søtteskrivene som ble levert eller søkt om inn mot EMD omhandlet menneskerettigheter. Både
Redd Barna og Samerådet ønsket å levere støtteskriv, men disse ble ikke godkjent av retten somn endte
med å godkjenne støtteskriv fra FNs spesialrapportør for menneskerettigheter og miljø, Europeisk
nettverk av nasjonale menneskerettighetsinstitusjoner, den internasjonale juristkommisjonen, ClientEarth
og Besteforeldrenes klimaaskjon.

● Fortsette arbeidet med å styrke naturens rettsgrunnlag i samarbeid med relevante miljøer og

organisasjoner, og skape oppmerksomhet om funn i rapporten vi lanserte i januar 2022.

Dette arbeidet ble ikke prioritert i 2022.

● Vurdere å levere høringssvar i relevante politiske prosesser.

Foreningen har ikke signert høringer i løpet av 2022.
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● Rekruttere minst én ny medlemsorganisasjon.

Styret tok i begynnelsen av året kontakt med flere organisasjoner for å diskutere medlemskap. Ingen nye

organisasjoner ble tatt opp i løpet av året,

3. Årsmøtet 2021
Årsmøtet ble holdt 16. Februar 2022, digitalt på grunn av koronapandemien.
De fleste representanter for medlemsforeningene var til stede.

4. Styret
Styret har etter valget på årsmøtet 3. Mars 2021 bestått av Tage Erlend Tellnes (leder),Lea Kristine
Nesheim (nestleder) Hans Morten Haugen (styremedlem), Elise Åsnes (styremedlem) og Fredrik
Glad-Gjerne (1. vara). Det er holdt 6 styremøter siden forrige årsmøte.

5. Økonomi
Foreningens egenkapital utgjorde 612 574 kroner pr. 1. januar 2022 og 498 150 kroner pr. 31. desember
2022.

Foreningen har i løpet av året fått refundert merverdiavgift til sammen 58 585 kr. Det har i 2022 ikke vært
gjennomført kronerulling, så foreningens midler består hovedsakelig av tidligere innsamlede midler, samt
MVA-kompensasjon.

Vi samarbeider fortsatt meget godt med Naturvernforbundet om økonomiforvaltningen.

Medlemsorganisasjonene Natur og Ungdom og Greenpeace har klaget dommen fra Høyesterett i
klimasøksmålet inn for EMD. Årets utgifter til juridisk bistand har i hovedsak vært dekket av Greenpeace,
som gjør at foreningens avsatte midler til saken kan overføres til 2023. Foreningen har likevel dekket
kostnader ifm med medieovervåkning. Det gjenstår fortsatt 235 459 kr. bundet opp av avtalen om bruk av
innsamlede midler og disse overføres som bundne midler til 2023.

Dersom domstolen avviser saken, vil midlene tilfalle saksøkernes juridiske arbeid, siden dette ikke er
dekket. Dette er også i tråd med avtalen.

6. Styrets aktivitet

Styrets arbeid har i stor grad handlet om oppfølging av punktene som er beskrevet under punkt 2,
oppfølging av handlingsplan og punkt 5 økonomi. I tillegg har styret:

Styremedlem Hans Morten Haugen har skrevet om klagen til Strasbourg i avisa Dagen 21.07.2022.



Oslo 31. Januar 2023

Tage Erlend Tellnes, Lea Justine Nesheim
Styreleder Nestleder

Hans Morten Haugen, Elise Åsnes
Styremedlem Styremedlem


